
VALJAKKO  PÖYTÄKIRJA 8/2023 

Valjakkoajokomitean kokous  

 

Aika  ti 12.9.2023 klo 19.00 
Paikka  Teams -etäyhteydellä  
Läsnä  Tuire Suvanto, Virpi Tunninen, Elna Jokinen, Jenniina Sillanaukee, Tove Söderholm, Katriina 

Tenhunen, 
Taitu Tammelin (19.15 alk.), Hannu Kalalahti (klo 20.17 saakka),  

Poissa Ben Simonsen, Salla Varenti 
 
 

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.00 

 
2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Hyväksyttiin kokouksen 7_2023 pöytäkirja 
 

3. SRL:n asiat/terveiset 
Lajien koordinointikokous pidetään 18.9, Tuire osallistuu ja laatii kokoukseen aineiston. 
Koordinointikokouksen aiheet ovat 
1. Sääntömuutokset 2024 – aikataulu prosessin etenemiselle 
2. Budjettiraamit lajille 2024 (erityistarpeet, jotka huomioitava) 
3. Toimintasuunnitelma 2024 – aikataullu 
4. Koulutusasiat – komitean koulutusvastaava ja koulutusmateriaalli  
5. Sääntövaliokunta 2024 
6. Urheilufoorumi / lajiseminaarit – toteutusehdotuksia 
7. Vuosikellon läpikäynti 
8. Muut asiat 
 * Käsiteltiin toimintasuunnitelma, liite 
 * Budjetti 2024 ja lajin erityistarpeet 2024-2025 

* Päätettiin, että koulutusvastaavana jatkaa Virpi Tunninen. Todettiin, että 
koulutusmateriaali on kouluttajien omaa.  Estetoimihenkilöiden koulutusvideo on 
valmistunut Virpin toimesta ja elokuun lisenssitoimihenkilöiden täydennyskoulutuksen 
materiaali saatiin kouluttajana toimineelta Andrew Counsellilta.  

 * Päätettiin, että sääntövaliokunnassa jatkaa Tuire Suvanto 

4. A-renkaan valmentajan rekrytointi 
Valmentajan haku käynnistetään ja rekrytointi-ilmoitus julkaistaan pikaisesti. Ilmoitukseen 
tarvitaan toimiston eli urheilujohtajan yhteystiedot.  

5. Valjakkokomitean jäsenet/eri tehtävien vastuuhenkilöt sekä Joukkueenjohtaja ja HUJO:n jäsen 
Käytiin keskustelua mahdollisista ehdokkaista hoitamaan jatkossa valjakon HUJO -jäsenen  ja 
joukkueenjohtajan  tehtävää, koska Jouni Heikinheimo on ilmoittanut luopuvansa tehtävästä 
viimeistään kuluvan vuoden loppuun mennessä. Valjakkokomitean jäsenet erovuoroisten tilalle 
valitaan lajin kokouksessa vuoden loppupuolella. 

6. Kilpailukalenterin suunnittelu  
Tove kertoi kilpailuärjestäjien ajatuksista koskien vuoden 2024 kilpailuita. Näillä näkymin tarvitaan 
lisää ainakin kaksi 3-osakokeen kilpailuja vuodelle 2024. Savijärvi ja Ypäjä ovat ilmoittaneet 
järjestävänsä täysimittaiset valjakkoajokilpailut ja lisäksi yhden päivän kisoja on lupautunut 
järjestämään useampi seura.  
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7. Valjakkoristeilyn tai vastaavan tapahtuman suunnittelu 
On ehdotettu, että perinteinen valjakkoristeily voisi olla myös maissa, yksipäiväisenä. Sovittiin, 
että valmistellaan seuraavaan kokoukseen esitys hyvästä tapahtumasta, sen ajankohdasta, 
paikasta ja ohjelmasta. Virpi laatii kyselyn, jossa kartoitetaan, millaisia toiveita tai ehdotuksia 
kentältä tulee.  
 

8. Sääntöasiat 
Käytiin keskustelua sääntömuutosehdotuksista:  

a. Päätettiin ehdottaa SRL:n sääntövaliokunnalle, että KSI Liite 1:een Ponimittaus tehtäisiin 
muutos vastaamaan FEI-sääntöjen vastaavaa kohtaa valjakkoponien osalta. Ts. 
valjakkoponit voisivat kilpailla ilman mittausta, kun tällä hetkellä KSI:n sääntö velvoittaa 
mittauttamaan ponin vuosittain 8 vuotiaaksi asti (lopullinen mittaustodistus).  Perustelut: 
kotimainen sääntö on tiukempi kuin kansainvälinen säännöstä, jolloin kilpaponeja joutuu 
mittauttamaan vuosittain jopa viitenä vuotena. Mikäli noudatettaisiin Fei-sääntöä, niin 
syntyisi kustannussäästöä kilpaponin omistajille. Mikäli poni kilpailee muissa lajeissa, 
esimerkiksi kouluratsastuksessa, niin mittaus tietenkin pitää hoitaa sääntöjen mukaisesti.  

b. Keskusteltiin Anna Vilkon ehdotuksesta liittyen alle 108 cm pariponien osallistumisesta SM-
poniluokkaan ja mahdollisuudesta kilpailla SM-tittelistä. Ehdotus jätettiin vielä pöydälle ja 
aiheesta tehdään selvityksiä seuraavaan kokoukseen. 

c. Keskusteltiin myös tavanomaisen kengityksen tulkinnasta sekä mahdollisesti bootsien 
käytössä valjakkoajossa. Samoin tästä tehdään selvityksiä ja valmistellaan ehdotus 
seuraavaan kokoukseen. 

9. Seuraava kokous 
Seuraava kokous 10.10.2023 klo 19.00 
 

10. Kokouksen päättäminen 
 

pj päätti kokouksen klo 21.03 
 

 
Tuire Suvanto    Elna Jokinen 
puheenjohtaja    sihteeri 


